



# សំណួរដែលបានសរសេរជាញឹកញាប់ – ការរើឡើងវិញនៃជំងឺ COVID-19 បន្ទាប់ពីការព្យាបាល ដោយប្រើប្រាស់ថ្នាំម៉ាក Paxlovid



## តើការរើឡើងវិញនៃជំងឺ COVID-19 គឺជាអ្វី?

ការរើឡើងវិញនៃជំងឺ COVID-19 កើតឡើងនៅពេលដែលអ្នកជំងឺ COVID-19 មានភាពធូរស្រាល បន្ទាប់មកចាប់ផ្តើមចេញរោគសញ្ញាក្នុងអំឡុងពេល 2 ទៅ 8 ថ្ងៃក្រោយពីពួកគេបានជាសះស្បើយ។ ពួកគេក៏អាចធ្វើតេស្តទទួល លទ្ធផលវិជ្ជមានម្តងទៀតផងដែរ។ មានការរាយការណ៍អំពីករណីនេះកើតឡើងចំពោះ អ្នកជំងឺដែលបានព្យាបាលដោយប្រើប្រាស់ថ្នាំម៉ាក Paxlovid។ ថ្នាំម៉ាក Paxlovid គឺជាថ្នាំគ្រាប់ប្រឆាំងមេរោគ (antiviral) សម្រាប់ជួយដល់អ្នកជំងឺដែលប្រឈមនឹងហានិភ័យខ្ពស់ ហើយដែលបានឆ្លងជំងឺ COVID-19 មិនចាំបាច់ចូលសម្រាកព្យាបាលនៅមន្ទីរពេទ្យ។

## ហេតុអ្វីបានជាអ្នកជំងឺផ្សេងៗ មានការរើឡើងវិញ?

នៅពេលនេះ មិនមានមូលហេតុច្បាស់លាស់ដែលនាំឲ្យមានការរើឡើងវិញនេះទេ។ រដ្ឋបាលចំណីអាហារ និងឱសថ (FDA) មជ្ឈមណ្ឌលគ្រប់គ្រងនិងទប់ស្កាត់ជំងឺឆ្លង (CDC) ហើយនិងក្រុមហ៊ុន Pfizer កំពុងពិនិត្យមើល ទិន្នន័យឡើងវិញ និងកំពុងប្រមូលរបាយការណ៍អំពីករណីទាំងនេះ ដើម្បីយល់កាន់តែច្បាស់ អំពីអ្វីដែលប្រហែលជាអាចនឹងកំពុងកើតឡើងចំពោះអ្នកជំងឺទាំងនេះ។ នៅក្នុងការធ្វើតេស្តសាកល្បងលក្ខណៈវេជ្ជសាស្ត្រ (clinical trials) ដំបូងទាំងឡាយរបស់ថ្នាំម៉ាក Paxlovid ទាំងអ្នកជំងឺដែលបានទទួលថ្នាំម៉ាក Paxlovid និងអ្នកដែលបានទទួលការព្យាបាលសាកល្បង (placebo) (គ្រាប់ថ្នាំស្លរ) សុទ្ធតែបានជួបប្រទះការរើឡើងវិញ។ នេះមានន័យថា ការរើឡើងវិញនៃជំងឺ COVID-19 អាចនឹងមិនពាក់ព័ន្ធនឹងការប្រើប្រាស់ថ្នាំពេទ្យនេះនោះទេ។

## តើការរើឡើងវិញនឹងមានរយៈពេលយូរឬណា?

នៅក្នុងករណីទាំងឡាយដែលបានពណ៌នា រោគសញ្ញានានានៃការរើឡើងវិញមានភាពធូរស្រាល និង/ឬ ការធ្វើតេស្តទទួលលទ្ធផលវិជ្ជមានប្រែជាអវិជ្ជមានវិញក្នុងអំឡុងពេល 3 ថ្ងៃសម្រាប់មនុស្សភាគច្រើន។

## តើមនុស្សដែលជួបប្រទះការរើឡើងវិញ អាចធ្លាក់ខ្លួនឈឺធ្ងន់ដល់ថ្នាក់ត្រូវ ចូលសម្រាកព្យាបាលនៅមន្ទីរពេទ្យ ដែរឬទេ?

អ្នកជំងឺទាំងឡាយដែលមានការរើឡើងវិញ ហាក់បីដូចជាមានរោគសញ្ញាកម្រិតស្រាល និងមិនមានការរាយការណ៍អំពីជំងឺកម្រិតធ្ងន់ធ្ងរទេ។ ប៉ុន្តែប្រសិនបើរោគសញ្ញានានាកាន់តែធ្ងន់ធ្ងរទៅៗ ឬមិនមានភាពធូរស្រាល អ្នកចាំបាច់ត្រូវទាក់ទងទៅគ្រូពេទ្យរបស់អ្នក។

## តើថ្នាំម៉ាក Paxlovid នៅតែត្រូវបានណែនាំឱ្យប្រើប្រាស់សម្រាប់ព្យាបាល អ្នកដែលមានជំងឺ COVID ដែរឬទេ?

បាទ/ចាស។ ការព្យាបាលដោយប្រើប្រាស់ថ្នាំម៉ាក Paxlovid នៅតែត្រូវបានណែនាំសម្រាប់ អ្នកដែលប្រឈមនឹងហានិភ័យខ្ពស់ចំពោះជំងឺកម្រិតធ្ងន់ធ្ងរ និងមានរោគសញ្ញានៃជំងឺ COVID-19 ពិកម្រិតស្រាលដល់មធ្យម។ ការព្យាបាលដោយប្រើប្រាស់ថ្នាំម៉ាក Paxlovid ជួយទប់ស្កាត់ការចូលសម្រាកព្យាបាល នៅមន្ទីរពេទ្យ និងការស្លាប់បាត់បង់ជីវិតដោយសារជំងឺ COVID-19 ហើយនៅតែជាមធ្យោបាយដ៏សំខាន់មួយ ក្នុងការឲ្យមនុស្សមិនចាំបាច់ចូលសម្រាកព្យាបាលនៅមន្ទីរពេទ្យ ប្រសិនបើពួកគេឆ្លងជំងឺ។ សូមចូលទៅកាន់គេហទំព័រ [ph.lacounty.gov/covidmedicines](http://ph.lacounty.gov/covidmedicines) ដើម្បីទទួលបានព័ត៌មានបន្ថែមអំពី ថ្នាំពេទ្យសម្រាប់ព្យាបាលជំងឺ COVID-19។

## តើខ្ញុំធ្វើដូចម្តេចទើបដឹងថា ខ្ញុំមានការរើឡើងវិញនៃជំងឺ COVID-19 ឬអត់?

អ្នកអាចនឹងមានការរើឡើងវិញនៃជំងឺ COVID-19 ប្រសិនបើអ្នកបានកើតមានជំងឺ COVID-19 និងបានធូរស្រាល ប៉ុន្តែចាប់ផ្តើមចេញរោគសញ្ញានានា ឬធ្វើតេស្តទទួលលទ្ធផលវិជ្ជមានម្តងទៀតក្នុងអំឡុងពេលបីទៅបួន ថ្ងៃបន្ទាប់ពីការជាសះស្បើយ។ ឧទាហរណ៍ អ្នកបានកើតមានជំងឺ COVID-19 ហើយរយៈពេលនៃការដាក់ខ្លួនឲ្យ នៅដាច់ដោយឡែករបស់អ្នកបានបញ្ចប់ ប៉ុន្តែអ្នកបានចាប់ផ្តើមចេញរោគសញ្ញានានាម្តងទៀតក្នុងអំឡុងពេល 2 ថ្ងៃបន្ទាប់ពីរយៈពេលនៃការដាក់ខ្លួនឲ្យនៅដាច់ដោយឡែករបស់អ្នកបានបញ្ចប់។





# សំណួរដែលបានសួរជាញឹកញាប់ – ការរើឡើងវិញនៃជំងឺ COVID-19 បន្ទាប់ពីការព្យាបាលដោយប្រើប្រាស់ថ្នាំម៉ាក Paxlovid



## តើខ្ញុំគួរធ្វើអ្វី ប្រសិនបើខ្ញុំគិតថាខ្ញុំមានការរើឡើងវិញនៃជំងឺ COVID-19?

ប្រសិនបើអ្នកគិតថាអ្នកមានការរើឡើងវិញនៃជំងឺ COVID-19 សូមដាក់ខ្លួនឱ្យនៅដាច់ដោយឡែក ពីអ្នកដទៃម្តងទៀត។ ការដាក់ខ្លួនឱ្យនៅដាច់ដោយឡែកសម្រាប់ការរើឡើងវិញនៃជំងឺ COVID-19 អាចបញ្ចប់បានក្នុងរយៈពេល 5 ថ្ងៃបន្ទាប់ពីចាប់ផ្តើមមានការរើឡើងវិញរបស់អ្នក ប្រសិនបើអ្នកមិនមានអាការៈគ្រុនក្តៅសម្រាប់រយៈពេលយ៉ាងហោចណាស់ 24 ម៉ោង ហើយរោគសញ្ញានានារបស់អ្នកមានការធូរស្បើយឡើង។ ដើម្បីការពារអ្នកដទៃ សូមពាក់ [ម៉ាស់ដែលមានកម្រិតការពារល្អណាស់](#) ពេលនៅជិតអ្នកដទៃសម្រាប់រយៈពេលយ៉ាងហោចណាស់ 10 ថ្ងៃបន្ទាប់ពីការចាប់ផ្តើមនៃការរើឡើងវិញរបស់អ្នក។

## តើខ្ញុំគួរធ្វើការព្យាបាលឡើងវិញដែរឬទេ ប្រសិនបើខ្ញុំមានការរើឡើងវិញនៃជំងឺ COVID-19?

ទេ។ បច្ចុប្បន្ននេះមិនមានភស្តុតាងដែលបញ្ជាក់ថា អ្នកនឹងចាំបាច់ត្រូវព្យាបាលម្តងទៀត ឬបន្តការព្យាបាលរបស់អ្នកនោះទេ។

## តើការដែលបានចាក់ថ្នាំបង្ការ និងការពារខ្លួនពីការរើឡើងវិញដែរឬទេ?

ផ្អែកលើទិន្នន័យនាពេលបច្ចុប្បន្ន ហាក់បីដូចជាបង្ហាញថាការចេញរោគសញ្ញាឡើងវិញក្នុងរយៈពេលខ្លី អាចនឹងកើតឡើងចំពោះបុគ្គលមួយចំនួន មិនថាពួកគេបានចាក់ថ្នាំបង្ការឬក៏អត់ ឬមិនថាពួកគេបានព្យាបាលដោយប្រើប្រាស់ថ្នាំម៉ាក Paxlovid ឬក៏អត់នោះទេ។ យើងកំពុងសិក្សាបន្ថែមអំពីមូលហេតុដែលនាំឱ្យកើតមានការរើឡើងវិញនៃជំងឺ COVID-19។

ភស្តុតាងបន្តបង្ហាញថា ការចាក់ថ្នាំបង្ការ និងការចាក់ដូសជំរុញការពារជំងឺ COVID-19 ជួយការពារអ្នកពីការធ្លាក់ខ្លួនឈឺ ឬធ្លាក់ខ្លួនឈឺធ្ងន់ធ្ងរដោយសារជំងឺ COVID-19។

## តើខ្ញុំអាចចម្លងជំងឺ COVID-19 ដែរឬទេ ប្រសិនបើខ្ញុំមានការរើឡើងវិញនៃជំងឺ COVID-19?

បាន/ចាស អ្នកអាចចម្លងជំងឺ COVID-19 បាន ប្រសិនបើអ្នកមានការរើឡើងវិញនៃជំងឺ COVID-19។ នេះគឺដោយសារតែការឆ្លងជំងឺរបស់អ្នកបានវិលត្រឡប់មកវិញ។ អ្នកចាំបាច់ត្រូវដាក់ខ្លួនឱ្យនៅដាច់ដោយឡែកពីអ្នកដទៃម្តងទៀត ប្រសិនបើអ្នកកំពុងជួបប្រទះការរើឡើងវិញនៃជំងឺ COVID-19។

## តើការដែលយើងកំពុងឃើញមានករណីផ្សេងៗនៃការរើឡើងវិញនេះ មានន័យថាមនុស្សទាំងឡាយកំពុងបង្កើតភាពធន់ (resistance) ទៅនឹងថ្នាំម៉ាក Paxlovid មែនឬទេ?

មកទល់នឹងពេលនេះ មិនមានភស្តុតាងបង្ហាញថាការរើឡើងវិញគឺជាលទ្ធផលនៃមេរោគមានភាពធន់ទៅនឹងថ្នាំម៉ាក Paxlovid នោះទេ។

## តើមានអ្វីផ្សេងទៀតដែលខ្ញុំគួរតែធ្វើដែរឬទេ ប្រសិនបើខ្ញុំមានការរើឡើងវិញ?

ប្រសិនបើអ្នកមានសំណួរ ឬកង្វល់ណាមួយអំពីរោគសញ្ញានានារបស់អ្នក សូមទូរស័ព្ទទៅក្រុមការងាររបស់អ្នក ឬហៅទៅមជ្ឈមណ្ឌលទទួលទូរស័ព្ទរបស់សុខភាពសាធារណៈ (Public Health Call Center) តាមរយៈលេខ (833) 540-0473។ បុគ្គលិករង់ចាំឆ្លើយសំណួរ 7 ថ្ងៃក្នុងមួយសប្តាហ៍ចាប់ពីម៉ោង 8:00 ព្រឹក ដល់ម៉ោង 8:00 ល្ងាច។

ប្រសិនបើអ្នកត្រូវបានព្យាបាលដោយប្រើប្រាស់ថ្នាំម៉ាក Paxlovid និងមានការរើឡើងវិញនៃជំងឺ COVID-19 អ្នកត្រូវបានលើកទឹកចិត្តឱ្យរាយការណ៍ពីការរើឡើងវិញរបស់អ្នកទៅកាន់ Pfizer ដែលជាក្រុមហ៊ុនផលិតថ្នាំម៉ាក Paxlovid។ អ្នកអាចដាក់បញ្ជូនព័ត៌មានអំពីករណីរបស់អ្នកតាមអនឡាញដោយប្រើប្រាស់កម្មវិធី [រាយការណ៍ផ្នែកសុវត្ថិភាពរបស់ក្រុមហ៊ុន Pfizer](#) ឬកម្មវិធី [MedWatch](#) របស់រដ្ឋបាលចំណីអាហារនិងឱសថ (FDA)។ ក្រុមហ៊ុន Pfizer និង FDA នឹងពិនិត្យមើលព័ត៌មាននេះឡើងវិញ ដើម្បីជួយឱ្យយើងយល់កាន់តែច្បាស់អំពីការរើឡើងវិញនៃជំងឺ COVID-19។